
PROTOKOŁ Nr XII/2011 
z przebiegu XII Sesji Rady Gminy Jaraczewo 

odbytej w dniu 7 grudnia 2011 roku o godz. 10.00
w sali sesyjnej Urzędu  Gminy Jaraczewo

W obradach uczestniczyli:

– radni Rady gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– Wójt Gminy - Dariusz Strugała
– Zastępca Wójta - Stanisław Andrzejczak
– Skarbnik Gminy - Zofia Jankowska
– Radca prawny - Marianna Frąckowiak
– Sołtysi Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– kierownicy referatów i jednostek organiza. - zg. z załączoną listą obecności
– radny  Powiatu Jarocińskiego - Teodor Grobelny
– Prezes  Zarządu Gminnego Stowarzysz. Sołt. Woj. Wlkp.- Halina Czabańska
– Prezes  Zarządu  Zakładu  Gospodarki  Odpadami  w  Jarocinie  Sp.  z  o.o.  z  siedzibą 

w Witaszyczkach – Mariusz Małynicz
– Kierownik Realizacji Projektu Zakładu Gospodarki Odpadami – Anna Pieńkowska
– Przewodniczący  Szkolnego Związku Sportowego w Jaraczewie – Zbigniew Wawrzyńczak
– Przewodniczący  Gminnego Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe w Jaraczewie – Karol 

Jańczak
– Przewodniczący Gminnego Klubu Sportowego w Jaraczewie - Jan Raczkiewicz
– Przedstawiciele  Rady  Rodziców  Szkoły  Podstawowej  w  Goli  –  zg.  z  załączoną  listą 

obecności
– dziennikarz GAZETY JAROCIŃSKIEJ - Piotr Ignasiak

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie protokołu z obrad XI Sesji Rady Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XI Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 

na lata 2011 – 2018.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  programu  współpracy  Gminy  Jaraczewo  z  organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 
roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zamiaru  utworzenia  Zespołu  Szkół  w  Jaraczewie  przy 
ul. Jarocińskiej 10.

10. Informacja dotycząca gospodarki odpadami.
11. Informacja z działalności organizacji sportowych działających na terenie gminy.
12. Informacja o pracy w organach pozagminnych.
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
14. Wolne głosy.
15. Wnioski podjęte na sesji.
16. Zakończenie. 



1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Zgodnie z art. 20 ustawy o samorządzie gminnym obrady XII Sesji Rady Gminy Jaraczewo 
otworzył Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak.

Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  ustawowy  stan  15  radnych  w  sesji 
uczestniczy 15 radnych. 

Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady. 
Przed przystąpieniem do punktu 2 zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad, 

który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji.
Do proponowanego przez Przewodniczącego Rady porządku obrad nie wniesiono żadnych uwag. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XI Sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady zwrócił  się  do Sekretarza Rady o wypowiedź  do sporządzonego 
protokołu .
Sekretarz rady – Barbara Pielucha poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem z przebiegu 
obrad XI Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 3 listopada 2011 r., nie wnosi uwag. 
Radni również nie wnieśli uwag do protokołu z obrad XI Sesji Rady Gminy.
Protokół z obrad XI sesji został przyjęty jednogłośnie. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XI Sesji Rady Gminy.

Sprawozdanie  z  realizacji  uchwał  podjętych na XI Sesji  rady Gminy Jaraczewo w dniu 
3 listopada 2011 r. złożył Zastępca Wójta – Stanisław Andrzejczak.
Do  złożonego  sprawozdania,  które  stanowi  załącznik  do  niniejszego  protokołu  nie  wniesiono 
żadnych uwag. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu złożył  Wójt .
W  odniesieniu  do  wydanych  zarządzeń  dotyczących  przetargu  na  zimowe  odśnieżanie 
poinformował, że po zakończeniu postępowania mieszkańcy otrzymają ulotki dotyczące zimowego 
utrzymania  dróg  na  terenie  tutejszej  gminy.  (  gminnych,  powiatowych  i  drogi 
krajowej).Poinformował również, że w dwóch miejscach na terenie gminy zostały założone bariery 
śniegowe  (  siatka  )   i  jeżeli  spełnią  nasze  oczekiwania,  to  w  kolejnych  latach  będziemy  to 
realizować na szerszą skalę, przy drogach gminnych. 

Do złożonej informacji nie wniesiono żadnych uwag. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Edmund Kowalczyk  poinformował radnego powiatu, że na sesji w miesiącu marcu 
złożył interpelacje w sprawach  dotyczących dróg powiatowych  na terenie Gminy Jaraczewo i do 
chwili  obecnej  zadania   nie  zostały zrealizowane (  zainstalowanie  bariery ochronnej  na  drodze 
Nosków- Góra- przepust w ciągu rowu Czarny Rów II, pogłębienie rowu przy drodze Nosków – 
Góra w obrębie skrzyżowania z  ul.  Łąkową w Noskowie).  Zapytał,  czy coś radnemu wiadomo 
jeżeli chodzi  o  realizacje tych zadań. 

Zwrócił  się  również  z  propozycją,  żeby na  jedną z  sesji  zaprosić  przedstawiciela   Izby 
Rolniczej  (  z  naszego  terenu  )  w  celu  poinformowania,  na  co  przeznaczane  są  środki,  które 
przekazuje Gmina ( 2%). 



6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.

Przewodniczący  Rady powiedział, że projekt tej uchwały był analizowany na posiedzeniach 
komisji Rady , i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji.

Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował, że po szczegółowej analizie i udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika, Komisja 
na posiedzeniu w dniu 5 grudnia 2011 r.  przedłożony projekt powyższej uchwały zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformował,  że  na 
posiedzeniu w dniu 29 listopada 2011 r. proponowane  zmiany w budżecie gminy w przedłożonym 
projekcie powyższej  uchwały omówiła Skarbnik Gminy i  po szczegółowej analizie został  przez 
Komisję zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  ze  Komisja  na  posiedzeniu  w  dniu 
29  listopada  2011  r.  nie  wniosła  uwag  do  zmian  w  budżecie  gminy  uwzględnionych  w 
przedłożonym projekcie powyższej uchwały. 

Na pytanie przewodniczącego Rady- kto jest za podjęciem powyższej uchwały , głosowało 
15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie ( Uchwała nr XII/75/2011).
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

7.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Jaraczewo na lata 2011 – 2018.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  tej  uchwały  był  również  analizowany  na 
posiedzeniach Komisji i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w 
imieniu Komisji.
Indywidualnie powiedział, że w WPF  przez cały czas przyjmuje się stopień inflacji 2,5 – 2,8%.i 
zapytał, czy jest to realne. Ponadto od 2014 roku nie planuje się nowych pożyczek, czy kredytów a 
wszystkie inwestycje planuje się przeprowadzić  z nadwyżki budżetowej, a nie wiadomo, czy ta 
nadwyżka  w  ogóle  będzie.  Następnie  zapytał,  co  z  remontami  i  ewentualną   budową  dróg  i 
chodników , ponieważ nic o tym nie jest wspomniane. Zapytał również, jaki majątek gminy jest 
jeszcze do sprzedania w tych latach.

Przewodniczący Komisji  Oświaty,  Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że zmiany 
Wieloletniej  prognozy  Finansowej  w  przedłożonym  projekcie  powyższej  uchwały  Komisja  na 
posiedzeniu w dniu 29 listopada 2011 r. zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  zmiany  WPF  w  przedłożonym 
projekcie powyższej uchwały Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 29 listopada 2011 r. , 
nie wnosząc uwag. 

Odnosząc  się  do  pytań,  z  którymi  zwrócił  się  radny  Roman  Matuszak,  na  prośbę 
Przewodniczącego Rady Skarbnik Gminy  odpowiedziała, że kredyty planowane są do 2014 roku a 
do 2018 rok będą spłacane. Na wymienione przedsięwzięcia jest pokrycie finansowe. Ponadto nie 
mamy wieloletnich  inwestycji  drogowych,  natomiast  roczne  inwestycje,  które  się  pojawiają  są 
uwzględniane w wydatkach majątkowych  jednorocznych. 
W  odniesieniu  do  inflacji  odpowiedziała,  że  zostały  one  przyjęte  jak  w  projekcie  ustawy 
budżetowej. 
Co się tyczy sprzedaży majątku odpowiedziała, że nie mamy dużych zasobów do sprzedaży i na ten 
moment nie jest planowana żadna sprzedaż. 

Następnie głos zabrał Wójt informując, że Wieloletnia Prognoza Finansowa wymaga od nas 
szacowania pewnych elementów budżetu  dłużej jak poprzednio Wieloletni Program Inwestycyjny. 
Dalej  powiedział,  że  był  zwolennikiem,  żebyśmy robili  to,  co  widzimy w danej  kadencji  i  to 
realizujemy, natomiast rok 2018 jest wpisany dlatego, że ustawodawca na wydatki, które chcemy 
teraz ponieść chce, żebyśmy pokazali jak długo będziemy je spłacać. 



Wspomniał, że jeżeli chcielibyśmy budować  dalej kanalizacje, to moglibyśmy to zadanie rozpisać 
na kilka lat ale wtedy  musielibyśmy wpisać  pokrycie finansowe i  jeszcze wydłużyć  WPF o okres  
ewentualnego  zwrotu  ,  czy  spłaty   tych  środków.  Dlatego  planujemy  inwestycje  z  krótkimi 
terminami realizacji i realnymi kwotami, a które nie są uwidocznione w WPF. 

Co do inflacji  (  2,5%) Wójt  powiedział,  że  wskaźnik  inflacji  przyjęliśmy z  założeń do 
budżetu  państwa,  które  przesłał  Minister  Finansów  (  my  na  to  nie  mamy  wpływu)  ale 
prawdopodobnie wszystkie wskaźniki od 2014 roku zmienią się. 
Wspomniał, że będziemy reagować ostrożnie jeżeli chodzi o nasze działania na rzecz mieszkańców 
i budżetu tak, żeby nie wpaść w drastyczne zadłużenie. 

Przewodniczący  Rady  podziękował  za  udzielone  wyjaśnienia  i  na  pytanie-  kto  jest  za 
podjęciem powyższej uchwały głosowało 15 radnych ( Uchwała Nr XII/76/2011).
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

8.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  programu  współpracy  Gminy  Jaraczewo 
z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie. 

Przewodniczący Rady powiedział,  że  nad projektem tej  uchwały Komisje Rady również 
obradowały i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że projekt tej uchwały omówiła p. Olga Kaczmarek na posiedzeniu Komisji w dniu 
5 grudnia 2011 r. i został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformował,  że 
przedłożony  projekt  współpracy  Komisja  przeanalizowała  na  posiedzeniu  w  dniu  29  listopada 
2011r.   został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  Komisja  na  posiedzeniu  w  dniu 
29 listopada 2011 r.  nie wniosła uwag do przedłożonego projektu powyższej uchwały.

Na pytanie Przewodniczącego rady- kto jest za podjęciem powyższej uchwały, głosowało 15 
radnych ( Uchwała Nr XII/77/2011).
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkół w Jaraczewie przy 
ul. Jarocińskiej 10.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  tej  uchwały  był  też  omawiany  na 
posiedzeniach Komisji  Rady,  ale ze względu na to,  że na sesji  obecni  są przedstawiciele  Rady 
Rodziców Szkoły Podstawowej w Goli zwrócił się do dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno – 
Administracyjnego Szkół o wyjaśnienie dlaczego zamierza się utworzenie Zespołu Szkół.  Dalej 
informuje,  że na jego ręce wpłynęło pismo od Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Goli,  w 
którym  wyrażono  sprzeciw  takiemu  zamiarowi  (  pismo  stanowi  załącznik  do  niniejszego 
protokołu).

Przed przystąpieniem do udzielenia wyjaśnień dyrektor  Gminnego Zespołu Ekonomiczno- 
Administracyjnego Szkół  omówił  zmiany jakie zachodziły w oświacie w latach wcześniejszych.

W odniesieniu  do   zamiaru  utworzenia  Zespołu  Szkół,  zgodnie  z  projektem powyższej 
uchwały informuje, że  w tym przypadku dla rodziców i uczniów nic się nie zmienia. Wyjaśnia, że 
chodzi tylko o to, żeby powstał jeden zakład pracy , żeby można było w inny sposób nawiązywać 
umowy z nauczycielami. 
W  odniesieniu  do  pisma  Rady  Rodziców  (  stanowiące  załącznik  do  niniejszego  protokołu 
odpowiedział, że nie jest to przekształcenie Szkoły Podstawowej w Goli. Tylko jest to połączenie 
dwóch szkół w Zespół Szkół.  Podkreślił,  że Szkoła Podstawowa w Goli  nadal zachowa swoją 
odrębność  jeżeli chodzi o Radę Pedagogiczną, o Radę Rodziców o  Samorząd Uczniowski , o swój 



budżet, który będzie w tej  samej wysokości  albo jeszcze wyższej. 
Jako organ prowadzący  mamy stworzyć takie warunki, żeby nie było dużych zwolnień nauczycieli.
Odnosząc się do kolejnego pytania zawartego w piśmie  rodziców odpowiedział,  że  te zmiany 
zapewnią  utrzymanie budynku szkoły, nauczanie i opiekę  na tym samym poziomie, skoro szkoła 
nadal będzie posiadała swój budżet ( 99% nauczycieli to  ta sama kadra). 
Przechodząc do kolejnego pytania  rodziców dotyczącego  utworzenia  w Zespół właśnie szkoły 
Podstawowej w Goli a nie szkoły w Wojciechowie czy Górze dyrektor  wyjaśnił,  że dlatego ta  
szkoła,  ponieważ 85% dzieci,  które  uczęszcza  do Szkoły Podstawowej  w Goli   to  mieszkańcy 
Jaraczewa a 100% dzieci z tej szkoły wraca do Gimnazjum w Jaraczewie. Ponadto  dzieci, które 
uczęszczają  do  szkoły  w  Goli  zajęcia  z  wychowania  fizycznego  mają  na  sali  gimnastycznej 
w Jaraczewie ( jest to naturalna wymiana między tymi szkołami). 
Dalej  wskazał,  że  prawo  zabrania  łączenia  placówek  oświatowych  o  tym  samym  poziomie 
organizacji. 
Co  zaś  tyczy  się  remontu  budynku  mieszkalnego  po  byłym  nauczycielu  p.  Mari  Baranek 
odpowiedział, że na chwilę obecną zostały przyznane środki na wykonanie dokumentacji na remont 
tego budynku. 
Na ostatnie  pytanie dotyczące oddzielenia kl. VI od szkoły  macierzystej dyrektor odpowiedział, że 
był taki pomysł, co nie znaczy, że tak  musi być. 

Podsumowując swoje wystąpienie dyrektor  powiedział,  iż   cieszy się  z  tego,  że rodzice 
troszczą się o poziom nauczania swoich dzieci ale nie widzi też żadnych zagrożeń dla tej szkoły 
jeżeli chodzi o utworzenie Po raz kolejny zaznaczył, że dla rodziców i dzieci nic się nie zmieni. 
Natomiast dla organu prowadzącego mamy tę możliwość, że mamy jeden zakład pracy i możemy 
odpowiednio skonstruować  umowy  dla nauczycieli.  Uważa, że do tej pory nie zrobił nic złego, 
staraliśmy się żeby było jak najlepiej, i ta zmiana  też nie będzie „złem”  dla dzieci.

Przewodniczący   Rady poprosił przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko 
do projektu powyższej uchwały  w imieniu Komisji.

Przewodniczący Komisji  Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że projekt 
powyższej uchwały omówił dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół 
na posiedzeniu komisji w dniu 29 listopada 2011 r. i po szczegółowej analizie został zaopiniowany 
2 głosami „Za” a 3 radnych wstrzymało się od głosu.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że po udzielonych wyjaśnieniach przez dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno 
– Administracyjnego  Szkół Komisja na posiedzeniu w dniu 30 listopada 2011 r. projekt powyższej 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji rewizyjnej poinformował, że po udzielonych wyjaśnieniach przez 
dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół Komisja na posiedzeniu w 
dniu 29 listopada 2011 r. nie wniosła uwag do zamiaru utworzenia Zespołu Szkół w Jaraczewie. 

Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto jest za podjęciem powyższej uchwały, głosowało 
12 radnych a 3 radnych wstrzymało się od głosu ( uchwała Nr XII/78/2011). Uchwała stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Na  pytanie  Przewodniczącego  Rady,  czy   rodzice  chcieliby  zabrać  głos  w  tej  sprawie, 
otrzymał odpowiedz, że nie będą zabierali głosu, ponieważ wyjaśnienia dyrektora GZEAS są dla 
nich wystarczające. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwę w obradach.

10. Informacja dotycząca gospodarki odpadami.

O  złożenie  informacji  dotyczącej  gospodarki  odpadami  Przewodniczący  Rady  poprosił 
Prezesa  Zarządu  Zakładu  Gospodarki  Odpadami  w  Jarocinie  z  siedzibą  w  Witaszyczkach 
p.  Mariusza Małynicza. 

W  trakcie  wyświetlania  prezentacji  Pan  Małynicz  omawia  kolejno  pozycje  i  majątek 
Zakładu. Składając informację informuje zebranych o planach,  w których założono poszerzenie 



zawartego Porozumienia o kolejne gminy. Obecnie w Porozumieniu jest 12 gmin, finalizowane są 
rozmowy z 13 gminą. Zostaje omówiona obecna baza Zakładu oraz plany jej rozbudowy. Radni 
zostają poinformowani, że obecna działalność zakładu opiera się na pełnej zbiórce odpadów.
Omawiając  selektywną  zbiórkę  odpadów,  podkreśla  że  usytuowanie  tzw.  "dzwonów"  w 
poszczególnych miejscowościach, prowadziło do zachwiania charakteru sortowania śmieci. Duże 
koszty związane z tym ponosiły gminy, dlatego też stopniowo odchodzi się od tej metody segregacji 
odpadów.
Informuje  zebranych,  że  powstają  już  nowe  punkty  zbierania  odpadów  chemicznych, 
wielkogabarytowych i niebezpiecznych. Zbiórka w tych punktach prowadzona będzie nieodpłatnie.
Zmiana przepisów ustawy z zakresu gospodarki odpadami prowadzi do tego, że zadanie to stanie 
się kolejnym zadaniem własnym gmin.
Zasady  utrzymania  porządku  i  czystości  na  terenie  gminy  prowadzić  będą  do  monitorowania 
wytwarzanych  odpadów.  Wprowadzenie  nowego  systemu pozwoli  na  monitorowane  odbieranie 
odpadów  komunalnych  z  poszczególnych  gospodarstw  domowych.  W  związku  ze  zmianą 
przepisów  do  obowiązków  gminy  będzie  również  należało  prowadzenie  rejestru  działalności 
reglamentacyjnej  w  stosunku  do  przedsiębiorców  zajmujących  się  odbieraniem  odpadów 
komunalnych. 
Podkreśla  fakt,  że  będzie  musiała  powstać  regionalna  instalacja,  na  której  budowę  Zakład 
Gospodarki  Odpadami  posiada  już  decyzję  środowiskową.  Utrzymywanie  tej  instalacji  będzie 
należeć do gmin, a utrzymywana ona będzie z opłat pochodzących od mieszkańców danej gminy.
W  przypadku  przedsiębiorców-  zostanie  nałożony  na  nich  obowiązek  składania  kwartalnych 
sprawozdań  o  ilości  wytwarzanych  odpadów  komunalnych.  Dzięki  już  zakupionemu 
oprogramowaniu przez gminy wchodzące w skład Porozumienia Międzygminnego z wnoszonych 
składek, ułatwiony będzie system monitoringu i weryfikacji informacji o tym gdzie trafiły odpady 
komunalne  wytworzone  przez  przedsiębiorców.  Pozostanie  jednak  nadal  obowiązek  pisemnej 
sprawozdawczości w tym zakresie. W związku z tym pisemne sprawozdanie składane będzie do 
dnia 31 marca kolejnego roku do Marszałka Województwa. 
Gmina  zgodnie  z  wytycznymi  powstałego  rozporządzenia,  będącego  aktem  wykonawczym  do 
nowej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku na terenie gminy, która wejdzie w życie z dniem 
1 stycznia 2012 roku, będzie musiała na poziomie odzyskiwania odpadów osiągnąć odpowiednie 
wskaźniki. Nowa ustawa wprowadza tak więc reglamentację działalności odpadami w zakresie ich 
odbioru,  firmy obecnie  posiadające  zezwolenia  nie  będą  zobowiązane jeszcze  w roku 2012 do 
wpisu do rejestru gminnego, natomiast nowopowstałe tak. 
Zebrani  poinformowani  zostali,  że  do  końca  czerwca  2012  roku  Marszałek  Województwa 
Wielkopolskiego uchwali nowy plan gospodarki odpadami. 
Od początku 2012 roku Rady Gmin zobowiązane są do podejmowania kolejnych uchwał w zakresie 
utrzymania czystości i porządku na terenie gminy. Kolejne pół roku to czas na ich wdrażanie. Od 
1 stycznia 2013 roku we wszystkich gminach zaczną obowiązywać nowe regulaminy utrzymania 
czystości  i  porządku.  Do  lipca  2013  roku  gminy  zobowiązane  są  do  przeprowadzenia, 
rozstrzygnięcia  i  podpisania  umowy,  zawartej  w  trybie  przeprowadzonego  przetargu 
nieograniczonego, z przedsiębiorcą który będzie prowadził obsługę i odbiór odpadów komunalnych 
na terenie gminy. Za odbiór odpadów komunalnych gminy będą pobierać opłaty od mieszkańców 
nieruchomości. Opłaty te naliczone zostaną według odpowiednich wskaźników.
Gminy przed wejściem w życie nowych regulaminów czystości i porządku zobowiązane są również 
do przeprowadzenia kampanii informacyjnej wśród swoich mieszkańców.
Z  pytaniem   zwraca  się  radny  Roman  Matuszak.  Pytanie  dotyczy  wyłanianych  w  drodze 
postępowania przetargowego odbiorców i tego czy w gminach do 10 000 tys mieszkańców będzie 
to jeden odbiorca na cały teren.
Z uzyskanej odpowiedzi wnioskuje się,  że będzie to jeden odbiorca na cały teren.  Podkreślony 
zostaje fakt,  że taki odbiór będzie mógł prowadzić jedynie taki odbiorca który spełni określone 
wymogi, dlatego też szczególną uwagę należy zwrócić na dobrze doprecyzowane warunki zawarte 
w specyfikacjach istotnych warunków zamówienia.



Głos zabiera Wójt Gminy, wskazując że należy rozróżnić środki finansowe i udziały wnoszone do 
spółki.  Omawia  kwestie  z  tym  związane.  Informuje,  że  zgodnie  z  planem  wojewódzkim 
gospodarowania  odpadami  jesteśmy  jako  gmina  "przypisani"  do  Jarocina.  Wskazuje,  że 
porozumienie nie jest docelowym działaniem, z biegiem czasu ma powstać centrum, ta działalność 
centrum dla gmin będzie docelowa.
Prezes  ZGO  informuje,  że  powstałe  porozumienie  było  na  chwilę  obecną  najlepszym 
rozwiązaniem. Dzięki jego działalności i składkom gmin pozwoliło na wytworzenie jednolitych 
dokumentów  prawnych  dla  wszystkich  gmin  wchodzących  w  skład  porozumienia.  Jednak 
porozumienie nie ma osobowości prawnej. 
Zebrani  zostają  poinformowani,  że planowana dotacja  o którą ubiega się  ZGO będzie dzielona 
proporcjonalnie do wielkości wkładów poszczególnych gmin. 
Podsumowując Wójt Gminy podkreśla fakt, że teraz to gmina będzie ustalać parametry odpłatności 
za odbiór odpadów. Z pewnością mieszkańcy będą płacić więcej aniżeli dotychczas. To poprzez 
podejmowane  przez  Radę  Gminy  uchwały  ustalony  zostanie  poziom  odpłatności,  zgodnie  ze 
wskaźnikami.  Odpłatność  uzależniona  będzie  od  trzech  wskaźników:  poboru  wody,  ilości 
zameldowanych osób, czy powierzchni zamieszkania.
Zadaniem Małynicza  po  zmianie  uregulowań  prawnych  śmieci  będą  droższe,  natomiast  tańszy 
będzie  ich  transport.  W obecnym  stanie  prawnym "ginie  gdzieś"  około  40  % śmieci.  Zmiana 
przepisów  spowoduje  to,  że  nie  będzie  opłacać  się  utylizować  inaczej  odpadów,  aniżeli  przez 
odbiorcę, gdyż mieszkaniec będzie ponosił związane z tym koszty.
Omówiony  zostaje  także  złożony  przez  ZGO projekt  o  dofinansowanie,  który  obecnie  jest  na 
poziomie  weryfikacji.  Możliwość  pozyskania  dużych  środków  finansowych  na  prowadzenie 
gospodarki odpadami wiąże się również z  mniejszym obciążeniem finansowym dla gmin na start 
przy wdrażaniu nowych regulacji prawnych.

Przewodniczący Rady podziękował Prezesowi za złożoną informacje.
Informacja w wersji papierowej stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

11. Informacja z działalności organizacji sportowych działających na terenie gminy.

Na prośbę  Przewodniczącego Rady informacje,  które  stanowią  załącznik  do  niniejszego 
protokołu składali:

– Przewodniczący Gminnego Klubu Sportowego w Jaraczewie – Jan Raczkiewicz,
– Przewodniczący Szkolnego Związku Sportowego w Jaraczewie – Zbigniew Wawrzyńczak,
– Przewodniczący  Gminnego Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe w Jaraczewie – Karol 

Jańczak 
Z pytaniem zwraca się Przewodniczący Rady Gminy. Skierowane pytanie dotyczy kwestii 

działalności  Związku  w  szkołach.  Prezes  informuje,  że  związek  współpracuje  ze  szkołami  w 
ramach organizacji zajęć sportowych pozalekcyjnych i organizacji imprez sportowych. Wspiera tą 
działalność finansowo. Prowadzi współpracę z nauczycielami wychowania fizycznego.
Podsumowując złożone przez organizacje sprawozdania Przewodniczący Rady Gminy wskazuje, że 
zmiana  ustawodawstwa  w  tym  zakresie  doprowadziła  w  małych  wiejskich  gminach  do 
zahamowania rozwoju sportu.
Podobne zadanie na ten temat ma również Wójt Gminy . Omawiając pokrótce nakłady finansowe 
przekazywane przez gminę na działalność klubów, podkreśla że mimo ich niewielkiego poziomu, 
kluby radzą sobie z tą sytuacją ( też  dzięki wsparciu sponsorów i prowadzonej nieodpłatnej pracy 
ich  miłośników).  Uważa,  że  zadania   wynikające  z  kompetencji  klubów wypełniane  są dobrze 
i podziękował  za wkład  pracy w rozwój sportu w naszej gminie. 

Przewodniczący  Rady podziękował za złożone informacje. 

12. Informacja o pracy w organach pozagminnych.

Radna   Teresa  Magda  poinformowała,  że  4  listopada  2011  r.  5  radnych   brało  udział  



w szkoleniu organizowanym przez LIDER ZIELONEJ WIELKOPOLSKI. Tematem szkolenia było 
pisanie małych i dużych projektów. 

Przewodniczący   Rady  poinformował,  że  w  dniu  29  listopada  2011  r.  brał  udział 
w posiedzeniu  Komisji  Ochrony Środowiska  Stowarzyszenia  Gminy i  Powiatów Wielkopolski, 
którego tematem była działalność Spółek Wodnych w Wielkopolsce. Przyjęty został również plan 
pracy Komisji na 2012 rok. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

           Przed przystąpieniem do udzielenia odpowiedzi na pytanie radnego Edmunda Kowalczyka,  
radny powiatu – Teodor Grobelny poinformował, że w powiecie rozstrzygnięty został przetarg na 
zimowe utrzymanie dróg. Utrzymaniem będą zajmowały się te same firmy, co w poprzednim roku. 
Przekazał również numery telefonów, na które można zgłaszać odśnieżanie ( 505 29 49 oraz  tel.  
komórkowy  698 266 198 -  Powiatowy Zarząd Dróg ). 
           Następnie  informuje,  że  Wielkopolski  Zarząd  Melioracji  na  obszarze  swojego  działania 
w  2011  roku  przeprowadził  inwestycje  na  kwotę  9  mln.  zł.  Główną  inwestycja  dotyczyła 
kościańskiego kanału obrzańskiego ( dotyczy również naszej gminy ). Wskazał, że do odmulania 
rowów przyczyniła  się  Gminna Spółka  Wodna (  konserwacja  rowów – 4.76  km ,  i  systemów 
drenarskich  - 110 ha). 
Ponadto powiat w 2011 roku z udziałem różnych dotacji unijnych wykonał inwestycje na kwotę 
15.419.624 , 00 zł ( w tym dotacja w kwocie ponad 10 mln. zł ).  W  wykonanych inwestycjach to 
droga powiatowa na terenie Gminy Jaraczewo ( droga Rusko – Jaraczewo na odcinku 9 km ). Koszt 
tego zadania ponad 6 mln. zł.  Omówił również mniejsze inwestycje, które zostały przez powiat 
wykonane na terenie tutejszej gminy. 
Natomiast odnosząc się do pytania radnego Kowalczyka odpowiedział, że przed każdą sesją Rady 
Powiatu  pyta  dyrektora  Zarządu  Dróg  Powiatowych  w  sprawie  złożonej   interpelacji  oraz 
wniosków sołtysów. W tej sprawie otrzymał odpowiedz ( ostania odpowiedz), że  jeżeli warunki 
atmosferyczne pozwolą, to może w tym roku zadania będą wykonane.  Będzie jeszcze w tej sprawie 
interweniował.  Zaproponował,  żeby  na  sesje  zaprosić  przedstawicieli  Zarządu  Dróg  w  celu 
uzyskania konkretnej odpowiedzi. 
Przewodniczący Rady podziękował za przekazane informacje. 

14. Wolne głosy.

Radny Jacek Kryszak w  imieniu Komisji  Rewizyjnej  zwrócił  się  z prośbą o udzielenie 
pomocy finansowej  ( Dar Serca) na leczenie chorego  chłopca z miejscowości Panienka ( Tomek 
Gluza). Jeden turnus leczenia to koszt. 5.000,00 zł.  Komisja proponuje, jeżeli to możliwe, żeby 
radni na ten  cel przeznaczyli dietę za ostatnią sesję odbytej w tym roku. Zwrócił się również o 
pomoc do pozostałych osób obecnych na sesji.  Środki  zebrane podczas  ostatniej  sesji  zostaną 
komisyjnie przeliczone i przekazane na wskazane przez rodziców chłopca konto.
W imieniu rodziców  Tomka przekazał życzenia z okazji Świąt Bożego Narodzenia. 

Pani  Olga  Kaczmarek  złożyła  sprawozdanie  z  przeprowadzonych  postępowań 
przetargowych  w  okresie  międzysesyjnym.  Sprawozdanie  stanowi  załącznik  do  niniejszego 
protokołu. 

W odniesieniu  do  pisma złożonego przez  Radę Rodziców,  na które  dyrektor  Gminnego 
Zespołu Ekonomiczno Administracyjnego Szkół udzielił  częściowo odpowiedzi  Przewodniczący 
Rady  poinformował,  że  odpowiedz   zostanie  również  udzielona  na  piśmie.  Ponadto  do  Rady 
Gminy wpłynęło wniosek  Rady Pedagogicznej,  Rady Rodziców i   Samorządu Uczniowskiego 
Szkoły  Podstawowej  w  Goli  o  nadanie  imienia  tej  szkole.  Wniosek  z  uzasadnieniem  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Dalej informuje, że wpłynęło pismo Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu 
dotyczące przesłania  akt p. Komorniczaka ( zaskarżone postanowienie Samorządowego Kolegium 



Odwoławczego ). 
Do Rady Gminy wpłynął  również wniosek  Ochotniczej  Sprawy Pożarnej w Rusku dotyczący 
zakupy samochody bojowego do tej jednostki ( radni otrzymali kserokopie tego wniosku). 

Informuje, że kolejna sesja odbędzie się w dniu 28 grudnia 2011 r. , na której uchwalać 
będziemy budżet gminy na 2012 rok i  przyjęte zostaną plany pracy poszczególnych Komisji Rady. 

Kończąc ten punkt porządku obrad Przewodniczący Rady złożył obecnym na sali życzenia 
z okazji Świąt Bożego Narodzenia. 

15. Wnioski podjęte na sesji.

Rada nie podjęła żadnego wniosku. 

16. Zakończenie. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący rady podziękował zebranym 
za udział w tych obradach i o godz. 13,32 zakończył XII Sesję Rady Gminy Jaraczewo.

Jaraczewo, dnia 9  grudnia 2011 r. 

Protokół sporządził: PRZEWODNICZĄCY  RADY

  /-/ Elżbieta Wyremblewska       /-/ Roman Skrzypczak


